
Protokół Nr XII.2011 
z przebiegu obrad sesji Rady Gminy Stare Kurowo odbytej w dniu 30 grudnia 2011r.  

w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Starym Kurowie 
 
 
Rozpoczęcie obrad sesji godz.1405. 
 
W sesji Rady Gminy uczestniczyli: 
- radni wg listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego protokołu 
- Wiesław Własak – Wójt Gminy 
- Marian Konkowski – Sekretarz Gminy 
- Ewa Dźwigalska – Skarbnik Gminy 
 
Ponadto w sesji Rady Gminy udział wzięli:  
- Danuta Gębala – Dyrektor Gimnazjum 
- Elżbieta Kobelak – Dyrektor GZO w Starym Kurowie 
- Joanna Sokolnicka – Dyrektor GOK  
- Wioletta Zakrzewska- Jarmuszkiewicz – Kierownik OPS   
sołtysi wsi z terenu gminy – wg listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego 
protokołu, mieszkańcy gminy. 
 
1. Otwarcie obrad XII sesji Rady Gminy. 
  
Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady otworzył obrady XII zwyczajnej sesji Rady Gminy 
Stare Kurowo w dniu 30.12.2011 r., powitał: Pana Wiesława Własaka - Wójta Gminy, Pana  
Mariana Konkowskiego - Sekretarza Gminy, Panią Ewę Dźwigalską – Skarbnika Gminy, 
sołtysów, dyrektorów szkół, dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych gminy, 
radnych oraz mieszkańców gminy.  
 
2. Stwierdzenie quorum. 
 
Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że  
na stan 15 radnych, obecnych jest na sesji 15 radnych.  
(lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 
Z uwagi na wymagane quorum Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że obrady sesji są 
prawomocne, Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.  
 
3. Przyjęcie porządku obrad sesji. 
 
Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady przedstawił proponowany porządek obrad sesji  
Rady Gminy w dniu 30.12.2011 r. i wnioskował o wprowadzenie w pkt. 13) Podjęcie uchwał,  
projektu uchwały nr 8 Rady Gminy w sprawie: uchwalenia na lata 2012 – 2016 Wieloletniego 
Programu Współpracy Gminy Stare Kurowo z Organizacjami Pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego, która była omawiana na 
posiedzeniach komisji, nie jest natomiast ujęta w porządku obrad dzisiejszej sesji. 
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W stosunku do uchwały dotyczącej współpracy z organizacjami pozarządowymi na rok 2012, 
którą Rada podjęła na sesji w dniu 25.11.2011r.  organ nadzoru wszczął postępowanie, 
ponieważ uchwała powinna być opublikowana w Dzienniku Urzędowym, natomiast takiego 
zapisu w naszej uchwale nie było. Dlatego przygotowano nowy projekt uchwały o 
współpracy z organizacjami pozarządowymi ale wieloletni na lata 2012 – 2016, 
uwzględniając również w uchwale zapis, że na współpracę z organizacjami pozarządowymi   
gmina przeznacza w każdym roku budżetowym odpowiednie środki finansowe zaplanowane 
w budżecie gminy. Na rok 2012 przeznacza się kwotę 73 000zł. 
Rada Gminy w obecności 15 radnych projekt nr 8 uchwały wprowadziła do porządku obrad 
sesji jednogłośnie (15 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących 
się). 
 
Kolejna sprawa, którą należy wprowadzić to jest stanowisko Wójta Gminy i Rady Gminy w 
sprawie zamiaru likwidacji Sądu Rejonowego w Strzelcach Krajeńskich. Przygotowane 
stanowisko wynika z pisma Prezesa Sądu Rejonowego w Strzelcach Kraj., w którym 
informuje Wójta Gminy, że do Sądu Rejonowego wpłynął projekt rozporządzenia Ministra 
Sprawiedliwości w sprawie zniesienia niektórych sądów rejonowych, utworzenia wydziałów 
w niektórych sądach rejonowych oraz zmiany rozporządzenia w sprawie sądów apelacyjnych, 
sądów okręgowych i sądów rejonowych oraz ustalenia ich siedzib i obszarów właściwości. 
Zgodnie z treścią projektu rozporządzenia w obszarze właściwości Sądu Okręgowego w 
Gorzowie Wlkp. znosi się Sąd Rejonowy w Strzelcach Kraj. i Sąd Rejonowy w Sulęcinie. 
W związku z powyższym przygotowano stanowisko, w którym wyraża się sprzeciw  
w sprawie likwidacji Sądu Rejonowego w Strzelcach Kraj. 
Przewodniczący Rady odczytał treść stanowiska. 
Jeżeli chodzi o gminy ościenne, Rady Gmin podejmują uchwały lub stanowiska wyrażające 
sprzeciw w sprawie likwidacji Sądu Rejonowego w Strzelcach Kraj.    
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych wprowadziła do porządku obrad sesji większością 
głosów (14 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się) stanowisko 
Wójta i Rady Gminy wyrażające sprzeciw w sprawie likwidacji Sądu rejonowego w 
Strzelcach Kraj. 
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych przyjęła porządek obrad ze zmianami jednogłośnie (15 
głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się).  

Porządek obrad sesji po zmianach: 
1) Otwarcie obrad XII sesji Rady Gminy. 
2) Stwierdzenie quorum. 
3) Przyjęcie porządku obrad sesji. 
4) Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 
5) Informacja Wójta Gminy o pracach między sesjami oraz odpowiedzi na interpelacje  
    i zapytania z poprzedniej sesji.  
6) Interpelacje i zapytania. 
7) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie: uchwalenia budżetu  Gminy Stare Kurowo 
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    na 2012 rok (projekt nr 1). 
8) Odczytanie opinii Komisji stałych Rady Gminy w sprawie projektu budżetu gminy  
    na 2012 rok. 
9) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o przedłożonym  
    projekcie budżetu Gminy Stare Kurowo na 2012 rok. 
10) Przedstawienie stanowiska Wójta Gminy Stare Kurowo w sprawie opinii RIO oraz  
      opinii Komisji stałych Rady Gminy.  
11) Dyskusja. 
12) Podjęcie uchwały w sprawie: uchwalenia budżetu Gminy Stare Kurowo na 2012 rok. 
13) Podjęcie uchwał w sprawach: 
    - uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stare Kurowo na lata 2012- 2022     
      (projekt nr 2), 
    - zmiany uchwały budżetowej na 2011 rok (projekt nr 3), 
    - zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stare Kurowo na lata 2011 – 2023 
      (projekt nr 4), 
    - Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
      Przeciwdziałania Narkomanii na 2012 rok  (projekt nr 5), 
    - przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na I półrocze 2012 roku (projekt nr 6), 
    - zmieniająca uchwałę w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz    
      zwolnień od tego podatku na terenie gminy Stare Kurowo (projekt nr 7), 
    - uchwalenia na lata 2012 – 2016 Wieloletniego Programu Współpracy Gminy Stare  
      Kurowo z Organizacjami Pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi    
      działalność pożytku publicznego, 
    - Stanowisko Wójta Gminy oraz Rady Gminy w sprawie Sądu Rejonowego w Strzelcach    
      Krajeńskich.  
14) Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.   
15) Zakończenie obrad sesji. 
 
4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 
 
Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady  - poddał pod głosowanie: 
Protokół Nr X.2011 z przebiegu obrad sesji Rady Gminy Stare Kurowo odbytej w dniu 
25.11.2011 r. –   Rada Gminy w obecności 15 radnych przyjęła protokół jednogłośnie (15 
głosów za, przy 0 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się) bez odczytywania. 
Protokół Nr XI.2011 z przebiegu obrad sesji Rady Gminy Stare Kurowo odbytej w dniu 
02.12.2011r.,  –  Rada Gminy w obecności 15 radnych przyjęła protokół jednogłośnie (15 
głosów za, przy 0 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się) bez odczytywania. 
 
5. Informacja Wójta Gminy o pracach między sesjami oraz odpowiedzi na interpelacje  
i zapytania z poprzedniej sesji. 
 
Pan Wiesław Własak – Wójt Gminy przedstawił informację o pracach między sesjami, która 
dotyczyła m.in. następujących spraw:  
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- spotkania Grupy Rybackiej „Pojezierze Dobiegniewskie”, za pośrednictwem której OSP 
Pławin zamierza realizować projekt budowy placu zabaw w Pławinie. Projekt został 
pozytywnie oceniony przez komisję weryfikacyjną. 
- realizacji przez SP w Nowym Kurowie projektu pn. „Z małej szkoły w wielki Świat:” 
Podsumowanie I etapu realizacji projektu odbyło się w Szczecinie na Zamku Książąt 
Pomorskich z udziałem m.in. Pani Jolanty Dobosz Dyrektor SP w Nowym Kurowie.   
Nasza szkoła była pokazana jako wzorzec przy realizacji tego projektu. 
- podpisania wraz ze Skarbnikiem Gminy wniosku złożonego w PROW w Zielonej Górze na 
budowę mini placu zabaw w Przynotecku, oraz wniosek o dofinansowanie święta Starego 
Kurowa.   
- odbytych przetargach na sprzedaż 7 działek budowlanych w Starym Kurowie przy ul. 
Żymierskiego, z których sprzedano 2 działki. Pozostałe działki zostaną ponownie wystawione   
na sprzedaż w 2012 roku.  Do sprzedaży zostaną również przeznaczone: działka przy ul. 
Podgórnej, nieruchomość po nieczynnej stacji uzdatniania wody w Błotnicy i nieruchomość  
w Łącznicy. 
Ponadto sprawami, które zasługują na uwagę są: 
- zakończenie inwestycji wodociągowania Głęboczka i Przynotecka – II etap, która była 
realizowana przy udziale środków unijnych w wysokości 1.536.057,00zł, wartość całej 
inwestycji wyniosła 2.672.281,23 zł. 
- zakończenie przebudowy drogi gminnej ul. Świerczewskiego II etap – wartość inwestycji  
1.733.034,36zł. Droga była realizowana przy udziale środków z Narodowego Programu 
Przebudowy Dróg Lokalnych – dofinansowanie wyniosło 845.288,00zł, oraz dofinansowanie 
z Powiatu Strzelecko – Drezdeneckiego w wys. 10 tys.zl.   
- wykonanie przyłącza gazowego do budynku po byłym SKR , oraz kotłowni która ogrzewa 
budynki OPS i ŚDS, GZO, OSP i PGKiM. Dotychczas było ogrzewanie olejowe, które przy 
obecnych cenach paliwa jest dużo droższym sposobem ogrzewania. 
- uzbrojenie działek przy ul. Żymierskiego w sieć kanalizacyjną  (działki te obecnie są 
sprzedawane). 
- realizacja projektu e- urząd przez samorząd Województwa Lubuskiego, dzięki realizacji 
tego projektu w naszym urzędzie zostaną wymienione wszystkie komputery, pozwoli to 
również na ujednolicenie programów. 
Na koniec swojego wystąpienia Wójt Gminy poinformował , że na stronach internetowych są 
już wyniki III i IV rankingu gmin, które pokazują niektóre działania i osiągnięcia na 
przestrzeni roku 2009 – 2010. Osiągnięcia naszej Gminy również zostały dostrzeżone i 
jesteśmy pozytywnie ocenieni. Wójt podkreślił, że nie ma obecnie tabeli, która by globalnie 
podsumowała działania poszczególnych gmin. Przedstawione działania najbardziej punktują  
inwestowanie, co powoduje, że w jednym roku gmina może być na szczycie tabeli, a w 
drugim roku na końcu tabeli. 
(pisemna informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 
 
6. Interpelacje i zapytania. 
 
Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady przedstawił następujące pisma, które wpłynęły do 
biura Rady: 
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- pismo Wydziału Nadzoru i Kontroli LUW w Gorzowie Wlkp. zawiadamiające o wszczęciu 
postępowania nadzorczego w stosunku do uchwały Nr X.61.2011 Rady Gminy Stare Kurowo 
z dnia 25.11.2011 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu współpracy Gminy Stare 
Kurowo z Organizacjami Pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego (uchwała powinna być opublikowana w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Lubuskiego). W związku z tym pismem wprowadziliśmy właśnie 
do porządku obrad projekt uchwały nr 8. 
- pisemne odpowiedzi na pytania Pana Krzysztofa Kroplewskiego z poprzedniej sesji – 
odpowiedzi udzielili: Wójt Gminy, Przewodniczący Rady oraz Pani dyrektor GOK-u, 
-  odpis wyroku wraz z uzasadnieniem Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gorzowie 
Wlkp. dnia 30.11.2011r. w sprawie skargi Prokuratora Rejonowego w Strzelcach Kraj. na 
uchwałę Rady Gminy Stare Kurowo z dnia 10 listopada 2010r. nr XLV/259/2010 w sprawie 
opłat za świadczenia udzielane przez przedszkole, dla których organem prowadzącym jest 
Gmina Stare Kurowo. Sąd stwierdził nieważność uchwały. Nowa uchwała, która Rada 
podjęła będzie obowiązywała od 01.01.2012r, której Sąd nie uchylił. 
- pismo Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 13.12.2011r. informujące 
o postępowaniu nadzorczym w stosunku do uchwały Nr X.56.2011 Rady Gminy Stare 
Kurowo z dnia 25.11.2011r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości oraz zwolnień od tego podatku na terenie Gminy Stare Kurowo, która według 
analizy narusza prawo w § 1 ust.1 lit „d” (projekt uchwały zmieniającej będzie podejmowany 
na dzisiejszej sesji), 
- pismo Rzecznika Praw Obywatelskich z dnia 14.12.2011r. dotyczące prowadzonego 
postępowania w stosunku do Uchwały Nr XIII/118/2004 Rady Gminy Stare Kurowo z dnia 
12 października 2004r. w sprawie ustalenia dni i godzin otwierania i zamykania placówek 
handlu detalicznego, zakładów gastronomicznych i zakładów usługowych dla ludności na 
terenie Gminy Stare Kurowo (Dz.Urz. Woj. Lubuskiego z 2004r. Nr 85, poz. 1296). 
Ponieważ do podobnych uchwał są orzeczenia wojewódzkich sądów administracyjnych 
wskazujące na zapisy w uchwałach, które naruszają prawo musimy przystąpić do zmiany   
w/w uchwały. Dlatego skierowano pismo do Pełnomocnika Rzecznika Praw Obywatelskich, 
informujące, że Rada zajmie się nową uchwałą na jednej z najbliższych sesji i do Pana 
Mariana Konkowskiego – Sekretarza Gminy pismo o przygotowanie projektu uchwały 
zgodnie z nowymi przepisami. 
- skarga z dnia 14.12.2011r. na postępowanie Wójta Gminy Wiesława Własaka, skierowana 
do Rady Gminy przez Pana Wojciecha Oleksiaka zam. w Głęboczku, oraz wniosek z dnia 
28.12.2011r. w sprawie wycofania skargi z dnia 14.12.2011r. sprawa dotyczy wydania 
decyzji na wycięcie drzew.         
Wszystkie pisma są do wglądu w biurze Rady. 
 
7. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie: uchwalenia budżetu gminy Stare 
Kurowo na 2012 rok (projekt nr 1). 
 
Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady, przedstawił projekt uchwały w sprawie: uchwały 
budżetowej Gminy Stare Kurowo na 2012 rok, poinformował, że projekt uchwały budżetowej 
gminy na 2012 rok był omawiany szczegółowo na posiedzeniach Komisji Rady.  
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8. Odczytanie opinii Komisji stałych Rady Gminy w sprawie projektu budżetu gminy 
Stare Kurowo na 2012 rok. 
 
Pan Julian Sikora – członek Komisji Finansów i Planowania w zastępstwie Przewodniczącego 
Komisji odczytał opinię Komisji  
w sprawie projektu budżetu gminy Stare Kurowo na 2012 rok. Komisja zaopiniowała projekt 
budżetu gminy Stare Kurowo na 2012 rok pozytywnie, z następującymi uwagami: 
- celowość zakupu jednostki ratowniczo – gaśniczej oraz budowy remizy OSP wraz z 
infrastrukturą towarzyszącą w Pławinie pod kątem ekonomicznym i społecznym, 
- celowość utrzymywania wielu jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych i ponoszonych 
 w związku z tym kosztów przez Gminę i środków publicznych. 
 (pisemna opinia komisji w załączeniu do niniejszego protokołu). 
 
Pan Daniel Przybylski – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Przemysłu, Ochrony 
Środowiska i Ochrony Przeciwpożarowej odczytał opinię Komisji w sprawie projektu 
budżetu gminy Stare Kurowo na 2012 rok. Komisja zaopiniowała projekt budżetu Gminy 
Stare Kurowo na 2012 rok  pozytywnie, bez uwag. 
(pisemna opinia Komisji w załączeniu do niniejszego protokołu). 
 
Pan Zdzisław Sawicki – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych  
i Bezpieczeństwa Publicznego odczytał opinię Komisji w sprawie projektu budżetu gminy 
Stare Kurowo na 2012 rok. Komisja zaopiniowała projekt budżetu Gminy Stare Kurowo na 
2012 rok pozytywnie, bez uwag. 
(pisemna opinia komisji w załączeniu do niniejszego protokołu).  
 
9. Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze  
o przedłożonym projekcie budżetu gminy Stare Kurowo na 2011 rok.  
 
Pani Ewa Dźwigalska – Skarbnik Gminy odczytała Uchwałę Nr 621/2011 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 8 grudnia 2011r.  
w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Stare Kurowo projekcie uchwały 
budżetowej Gminy Stare Kurowo na rok 2012. Skład Orzekający RIO postanowił wydać 
pozytywną opinię wraz z uzasadnieniem o przedłożonym przez Wójta Gminy Stare Kurowo 
projekcie uchwały budżetowej Gminy Stare Kurowo na 2012 rok  Zdaniem Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze przedłożony przez Wójta 
Gminy Stare Kurowo projekt uchwały budżetowej Gminy Stare Kurowo, opracowany został 
zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa w tym zakresie.  
(kserokopia uchwał RIO w załączeniu do niniejszego protokołu). 
 
10. Przedstawienie stanowiska Wójta Gminy Stare Kurowo w sprawie opinii RIO oraz   
opinii Komisji stałych Rady Gminy. 
 
Pan Wiesław Własak – Wójt Gminy odczytał Stanowisko Wójta Gminy Stare Kurowo z dnia 
30 grudnia 2011 roku w sprawie: opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze 
oraz komisji Rady Gminy Stare Kurowo do projektu budżetu Gminy Stare Kurowo na 2012 
rok. 
(stanowisko Wójta Gminy w zał. do niniejszego protokołu).  
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11. Dyskusja nad budżetem. 
 
radny Wieczysław Kozłowski 
jest pełen podziwu dla ciężkiej pracy Pani Skarbnik, ale chętnie by głosował przeciwko 
budżetowi, nie chce jednak wprowadzać niejasnej atmosfery. Chodzi o to, że nie zgadza się 
na pewne zapisy np. o oświetleniu dróg, oświatę. Nie może być tak, że przepisy rządowe, czy 
ministerialne są wyższe od Konstytucji. Jeżeli coś jest niezgodne z Konstytucją nie może tego  
popierać. 
 
Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady    
Panu Kozłowskiemu chodzi o to, że na zadania które nakładane są na gminę, zgodnie z 
Konstytucją powinny być przekazywane również pieniądze, a często tak się nie dzieje. 
 
radny Julian Sikora  
odniósł się w paru punktach do tematu, które Komisja finansów rozpatrywała pod kątem 
zaopiniowania budżetu . Chodzi przede wszystkim o budowę remizy OSP w Pławinie. 
Temat był wielokrotnie poruszany w poprzedniej kadencji, kiedy wójtem był Pan Marian 
Pupel. Rada Gminy wówczas negatywnie zaopiniowała budowę remizy strażackiej z salą 
tradycji w Pławinie. Dlaczego tak się stało za poprzedniego wójta, otóż był zrobiony Plan 
Rozwoju Wsi, ale tylko dla miejscowości Pławin i miejscowości Przynotecko. Nie było takich 
planów wykonanych dla pozostałych sołectw. Stare Kurowo wykonało taki plan rozwoju 
dopiero niedawno. Plan Rozwoju Miejscowości Pławin był robiony pod kątem otrzymania  
środków z zewnątrz na budowę remizy strażackiej wraz z salą tradycji wiejskiej. Miejscowość 
Przynotecko skorzystała, ponieważ wyremontowano salę wiejską z środków z projektu. 
W związku z powyższym ma pytanie – jaki jest cel, jakie są przesłanki tego by budować 
remizę strażacką wraz z infrastrukturą oraz zakupu wozu bojowego odnosząc się na przykład 
do następującej sprawy: jaka jest mobilność jednostki OSP w terenie. Na Komisji finansów 
analizowano zestawienie kosztów na OSP w poszczególnych latach. Analizując tylko rok 
2010 – 2011 i podliczając tylko koszty paliwa pod kątem wyjazdów i mobilności 
poszczególnych jednostek przedstawia się to następująco: jednostka OSP Błotnica wyjeżdżała  
6 razy koszt paliwa 1264,00zł. Łęgowo 1 raz – koszt paliwa 188,00zł, Przynotecko nie 
wyjeżdżało ani razu – koszt paliwa 475,00zł, koszt utrzymania jednostki w 2010 roku ponad  
6000,00zł, w Pławinie jednostka OSP wyjeżdżała 37 razy – koszt oleju napędowego prawie  
7000,00 zł, koszt utrzymania jednostki 24 000,00 zł, jednostka OSP w Starym Kurowie 
wyjeżdżała 147 razy, koszt paliwa 9 600zł, koszt utrzymania jednostki 33 336,00zł. w 2010 
roku. Cały koszt tzw. Ochotniczych jednostek Straży Pożarnej wynosi 110 357,00zł, to są 
środki wydatkowane z budżetu gminy na utrzymanie tych jednostek. Natomiast w 2011 roku 
tylko do miesiąca listopada utrzymanie jednostek OSP kosztowało budżet gminy 87 407 zł, z 
czego OSP Przynotecko wyjeżdżało do akcji 5 razy, Łęgowo 1 raz, Błotnica 2 razy – co 
zastanowiło Komisję finansów – w 2011 roku do listopada – OSP Stare Kurowo wyjeżdżała 
120 razy, koszt paliwa – 5 400,00zł, jednostka w Pławinie wyjeżdżała 40 razy, koszt paliwa – 
5 474,00zł. w odniesieniu do celowości budowy remizy w Pławinie. 
Kolejna sprawa – wozy strażackie w Pławinie są własnością jednostki OSP Pławin, to nie są 
wozy będące własnością gminy, ale gmina ponosi koszty utrzymania tej jednostki pod  
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względem mobilności oraz innych kosztów utrzymania. W dowodzie rejestracyjnym 
samochodu strażackiego nie jest wpisana gmina tylko OSP Pławin, dlatego zastanawia się czy 
w momencie, kiedy powstanie remiza w Pławinie to środek trwały będzie własnością OSP, 
czy Urzędu Gminy. Przypomniał, że wcześniej gmina partycypowała w kosztach karosacji 
samochodu „Star 266” dla OSP Pławin. OSP Pławin sprzedała ten samochód, ale do gminy 
nie wpłynęły żadne środki, natomiast jednostka w Pławinie kupiła sobie następny samochód. 
Kolejna kwestia – jednostka OSP w Pławinie została wpisana do Krajowego Systemu 
Ratowniczo – Gaśniczego nie wiadomo czy to Pan Wójt wystąpił z wnioskiem o wpisanie tej 
jednostki do KSRG, czy też został postawiony przed faktem dokonanym i musiał to podpisać. 
Jak mu wiadomo gmina na utrzymanie jednostek będących w KSRG otrzymała z zewnątrz w 
2011 roku środki tylko w wysokości 19 000,00zł , pozostałe środki na utrzymanie tych 
jednostek są wydatkowane z budżetu gminy.  
Co skłoniło Wójta, aby wpisać do budżetu gminy budowę remizy w Pławinie, gdzie ilość 
mieszkańców w tej miejscowości wynosi tyle samo, co na ul. Kościelnej w Starym Kurowie. 
Dlatego zastanawia się jaki cel przemawia pod względem ekonomicznym, finansowym, 
społecznym za budową tej inwestycji. 
Biorąc powyższe wnioskuje o wykreślenie punktu 3 w zał. nr 3 uchwały budżetowej 
dotyczącego budowy remizy OSP w Pławinie łącznie z zakupem wozu bojowego. 
 
radny Wieczysław Kozłowski        
zauważył, każdy ma prawo myśleć inaczej, ale samo suche wyliczenie kosztów paliwa nic nie 
daje, należałoby jeszcze np. podać ile godzin jednostka uczestniczyła w akcji. 
 
Pan Wiesław Własak – Wójt Gminy       
przed odpowiedzią na pytania przedstawione przez radnego Sikorę, Wójt poinformował  
o trudnościach, jakie pojawiły się przy opracowaniu projektu budżetu.  
Otóż już przygotowanie projektu budżetu gminy na 2011 rok przysporzyło nam wiele 
trudności, już wtedy mówiło się o wielkiej niepewności, jaka nas czeka na przełomie roku 
2011/2012 m.in. mówiono o tym, że wejdą nowe zadania nie finansowane przez budżet 
państwa. Jednym z takich zapisów jest m.in. zwiększenie o 2% składki rentowej, co może nie 
odczują indywidualnie pracownicy, natomiast na pewno pracodawcy i pośrednio m.in. gmina 
poprzez mniejszy wpływ z udziałów w podatku CIT. Ponadto planuje się podwyższyć płacę 
minimalną, to również będzie miało wpływ na nasze udziały w podatkach a więc mniej 
pieniędzy wpłynie do budżetu. Mówi się o tym, ze ustawa okołobudżetowa zrekompensuje 
gminom część dochodów, ale do tej pory nic na ten temat nie wiadomo. 
Mimo wielu trudności i spraw, które nie do końca są wiadome, udało się zaplanować dochody 
i wydatki oraz zamknąć projekt budżetu gminy na 2012 rok. 
Budżet na 2012 rok był trudny do przygotowania i będzie trudny do wykonania. 
Odnośnie pytania „co skłoniło Wójta do podjęcia działań zmierzających do budowy remizy”, 
ponieważ była to jedyna okazja pozyskania środków z budżetu państwa, środków 
finansowych gdzie wartość całej inwestycji wynosi ponad 2,1 mln. zł., przy naszym 
zaangażowaniu środków z budżetu w wysokości 300tys.z ł. i deklaracji OSP Pławin w 
wysokości ok. 120 tys.zł , czyli budżet gminy ta inwestycja kosztowałaby ok. 220 tys.zł. (przy  
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udziale środków z budżetu państwa i deklaracji OSP Pławin). Dlatego uważa, że ta inwestycja 
jest warta aby ją podjąć.    
 
radny Jan Mądrawski  
do wypowiedzi radnego Sikory, przyznał rację, że sytuacja finansowa gminy jest ciężka, ale 
trzeba wziąć pod uwagę również inne sprawy. W porównaniu do innych wsi np. Przynotecka,  
gdzie nic się nie dzieje, w Pławinie na prawdę dużo rzeczy się robi, co roku są jakieś imprezy. 
Pan Sikora ma rację tylko, jeżeli chodzi o sprawy finansowe, ale nie ze strony ogólnego 
spojrzenia na wieś.       
 
Pani Renata Ambroszczyk – sołtys wsi Pławin 
odnosząc się do wypowiedzi radnego Sikory, wyjaśniła, że cała sprawa związana z 
przygotowaniem wniosków unijnych rozpoczęła się parę lat wcześniej od szkolenia w GOK-u   
m.in. wszystkich sołtysów. Na początek, aby zrobić plan trzeba było przygotować analizę 
zasobów ludzkich.  Każda wieś mogła sobie opracować plan rozwoju swojej miejscowości, 
tylko, że nikt nie chciał. Osobiście na przygotowanie analizy zasobów poświęciła 2 miesiące 
czasu, aby następnie można było przystąpić do opracowania planu rozwoju dla Pławina.  
Robiła to dlatego, że chciała coś zrobić dla swojej wsi. Dlatego nie przyjmuje takiego zarzutu, 
że Pławin jako pierwszy opracował plan rozwoju dla swojej miejscowości. 
 
Pan Krzysztof Kroplewski – mieszkaniec Starego Kurowa    
do wypowiedzi radnego Sikory – Pan mieszka w okolicy ul. Polnej, więc jako radny może by 
się zajął ulica Polną.  Ulica Polna jest w fatalnym stanie, po prostu są same dziury w drodze. 
Może gdyby Pan Sikora nie jeździł samochodem prędzej zauważyłby problem. 
W związku z powyższym zaproponował, aby pan Sikora zajął się raczej stanem ul. Polnej. 
 
Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady wyjaśnił: 
Pan Julian Sikora wraz z Komisja Finansów zajął się sprawą ul. Polnej, dzięki temu w 
budżecie są zapisane środki na opracowanie projektu przebudowy ulicy Polnej. Procedura jest 
taka, że aby starać się o jakiekolwiek środki z zewnątrz najpierw musi być opracowany 
projekt. 
 
Pani Joanna Sokolnicka – Dyrektor GOK 
w nawiązaniu do wypowiedzi radnego Sikory, jako mieszkanka wsi Pławin zauważyła, że 
pomijając wszystko liczy się przede wszystkim bezpieczeństwo. Nikomu nie życzy takiego 
nieszczęścia jakim jest pożar. Tu należy wziąć również pod uwagę różne wypadki, zdarzenia,  
gdzie zawsze jako pierwsi docierają strażacy i to są Ochotnicze Straże Pożarne, a nie 
Państwowa Straż Pożarna. Osobiście kiedyś była świadkiem pożaru zbóż, kiedy PSP 
przyjechała po 40 minutach, na szczęście wcześniej przybyli strażacy ochotnicy. 
W związku z powyższym prosiła o przemyślenie czysto ludzkiego aspektu sprawy, a 
mianowicie aspektu bezpieczeństwa.  Jako mieszkanka gminy uważa, że należałoby przyjąć 
pewne priorytety, hierarchię zadań. Oczywiście ważna jest sprawa np. przebudowy dróg czy 
inne zadania, są jednak rzeczy ważne i ważniejsze ale uważa, że na straże pożarne nie 
powinno brakować pieniędzy. 
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Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady 
po zakończeniu dyskusji poddał pod głosowanie wniosek zgłoszony przez radnego 
Juliana Sikorę o wykreślenie z projektu budżetu gminy na 2012 rok inwestycji budowy    
w Pławinie remizy OSP i zakup samochodu bojowego. 
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych wniosek odrzuciła większością głosów, głosując 
następująco: (1 głos za, przy 10 głosach przeciwnych i 4 głosach wstrzymujących się).  
      
12. Podjęcie uchwały w sprawie: uchwalenia budżetu gminy Stare Kurowo na 2012 rok. 
 
Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady Gminy  
 
poddał pod głosowanie uchwałę Rady Gminy w sprawie: uchwały budżetowej Gminy Stare 
Kurowo na 2012 rok – Rada Gminy w obecności 15 radnych przyjęła uchwałę większością 
głosów (9 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciwnym” oraz 5 głosach „wstrzymujących się”).  
 
 
13. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 
Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady:  
przedstawił projekt uchwały nr 2 w sprawie: uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Stare Kurowo na lata 2011- 2023, poprosił Panią Ewę Dźwigalską – Skarbnika Gminy  
o odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze do w/w uchwały. 
 
Pani Ewa Dźwigalska – Skarbnik Gminy odczytała Uchwałę Nr 622/2011 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 8 grudnia 2011 r. 
w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Stare Kurowo na lata 2012 – 2022, wraz z uzasadnieniem. 
Skład Orzekający RIO pozytywnie zaopiniował przedłożony przez Wójta Gminy Stare 
Kurowo, projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stare Kurowo 
na lata 2012 – 2022. 
Pani Skarbnik ponadto dodała, że w WPF jeżeli chodzi o rok 2011 znajdują się zapisy 
dotyczące planu na dzień sporządzenia WPF. W I kwartale 2012 roku skoryguje WPF do 
rzeczywistych wykonań, co dla gminy będzie dużo korzystniejsze i wpłynie na poprawę 
wskaźnika. Wcześniej na posiedzeniach Komisji mówiła o tym, że gmina odzyskała podatek 
VAT w pełnej wysokości (inwestycja budowy wodociągu w Przynotecku) , w związku z tym 
dochody zostaną zrealizowane w ponad 100% w stosunku do zakładanego planu. Ponadto  
przypomniała, że w budżecie gminy i WPF była zaplanowana kwota kredytu w wysokości 2,3 
mln.zł uruchomiony kredyt był o 362 tys.zł mniejszy, ponadto została zwrócona część 
pożyczki w kwocie 7,5 tys.zł – co znajduje odzwierciedlenie w projekcie uchwały nr 4. 
Mówi o tym wszystkim dlatego, że to wpływa na korzyść przy ustalaniu indywidualnego 
wskaźnik zadłużenia gminy (bierze się pod uwagę średnią roku 2011, 2012 i 2013). 
(Kserokopia uchwały RIO w załączeniu do niniejszego protokołu). 
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Rada Gminy w obecności 15 radnych po wyjaśnieniach projekt nr 2 uchwały przyjęła 
jednogłośnie (15 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się). 
 
projekt nr 3 uchwała Rady Gminy w sprawie: zmiany uchwały budżetowej na 2011 rok, 
Rada Gminy w obecności 15 radnych przyjęła uchwałę jednogłośnie (15 głosami za, przy 0 
głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się). 
 
projekt nr 4 uchwała Rady Gminy w sprawie : zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Stare Kurowo na lata 2011 – 2023,  
Rada Gminy w obecności 15 radnych przyjęła uchwałę jednogłośnie (15 głosami za, przy 0 
głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się). 
 
projekt nr 5 uchwała Rady Gminy w sprawie: Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii,  
Rada Gminy w obecności 15 radnych przyjęła uchwałę większością głosów (13 głosami za, 
przy 1 głosie przeciwnym i 1 głosie wstrzymującym się). 
 
projekt nr 6 uchwała Rady Gminy w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na  
I półrocze 2012 roku, 
Rada Gminy w obecności 15 radnych przyjęła uchwałę jednogłośnie (15 głosami za, przy 0 
głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się). 
 
projekt nr 7 uchwała Rady Gminy zmieniająca uchwałę w sprawie wysokości stawek podatku 
od nieruchomości oraz zwolnień od tego podatku na terenie gminy Stare Kurowo, 
Rada Gminy w obecności 15 radnych przyjęła uchwałę większością głosów (14 głosami za, 
przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się). 
 
projekt nr 8 uchwała Rady Gminy w sprawie uchwalenia na lata 2012 – 2016 Wieloletniego 
Programu Współpracy Gminy Stare Kurowo z Organizacjami Pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego, 
Rada Gminy w obecności 15 radnych przyjęła uchwałę jednogłośnie (15 głosami za, przy 0 
głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się). 
 
Stanowisko Wójta Gminy Stare Kurowo oraz Rady Gminy Stare Kurowo w sprawie zamiaru 
likwidacji Sądu Rejonowego w Strzelcach Krajeńskich , Przewodniczący wyjaśnił, że chodzi 
tu o sprzeciw wobec likwidacji Sądu Rejonowego. 
Rada Gminy w obecności 15 radnych przyjęła uchwałę większością głosów (13 głosami za, 
przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się). 
 
14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
 
Pan Wiesław Własak – Wójt Gminy 
Odczytał życzenia od Prezydenta RP Bronisława Komorowskiego skierowane na jego ręce, 
dla wszystkich mieszkańców gminy w Nowym Roku, jak również życzenia od Wojewody  
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Lubuskiego Marcina Jabłońskiego. 
 
radny Jan Madrawski 
w imieniu Zarządu i Rady Nadzorczej Banku Spółdzielczego w Drezdenku z okazji Nowego 
Roku złożył serdeczne życzenia wszystkim radnym, mieszkańcom i pracownikom Urzędu 
Gminy, życzył również dobrej współpracy. 
 
15. Zakończenie obrad sesji. 
 
Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady -  w związku z wyczerpaniem porządku zamknął 
obrady XII sesji Rady Gminy Stare Kurowo w dniu 30.12.2011r. 
 
Obrady sesji zakończono o godz. 1540. 
 
W trakcie obrad X sesji Rady Gminy Stare Kurowo w dniu 30.12.2011r. Rada podjęła 
następujące uchwały: 
 
1. Uchwała Nr XII.65.2011 Rady Gminy w sprawie: uchwały budżetowej Gminy Stare 
Kurowo na 2012 rok, 
2. Uchwała Nr XII.66.2011 Rady Gminy w sprawie: uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej gminy Stare Kurowo na lata 2012 – 2022, 
3. Uchwała Nr XII.67.2011 rady Gminy w prawie: zmiany uchwały budżetowej na 2011 rok, 
Uchwała Nr XII.68.2011 Rady Gminy w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
gminy Stare Kurowo na lata 2011 – 2023, 
4. Uchwała Nr XII.69.2011 Rady Gminy w sprawie: Gminnego programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii, 
5. Uchwała Nr XII.70.2011 Rady Gminy w sprawie: przyjęcia planu pracy Komisji 
Rewizyjnej na I półrocze 2012 roku, 
6. Uchwała Nr XII.71.2011 Rady Gminy zmieniająca uchwałę w sprawie wysokości stawek 
podatku od nieruchomości oraz zwolnień od tego podatku na terenie gminy Stare Kurowo, 
 8. Uchwała Nr XII.72.2011 Rady Gminy w sprawie: uchwalenia na lata 2012 – 2016 
Wieloletniego Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego. 
Stanowisko Wójta Gminy Stare Kurowo oraz Rady Gminy Stare Kurowo w sprawie zamiaru 
likwidacji Sądu rejonowego w Strzelcach Krajeńskich. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
Protokołowała:                                                                                     Przewodniczący Rady 
Bożena Warłyho                                                                                     (-) Jerzy Sudoł 
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